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Dobro došli u studentske klupe! 
Nagra�eni pobjednici studentskog natjecanja

Europska akademija optometrije i VVG zajedno u organizaciji OCCSEE-a 2018.
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JER SMO DRUKČIJI OD DRUGIH!
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rubrika

Drage studentice 
i studenti, 
krenuli smo u novu akademsku 

godinu, te koristim ovu priliku 

da zahvalim svima vama  koji 

ste odabrali neki od studija na 

Veleučilištu Velika Gorica.. 

Čestitam i studentima koji su osvojili stipendiju ili su 

nagrađeni umanjenim troškovima školarine zbog  osvojenih 

nagrada na studentskim natjecanjima. 

Ovoga ljeta uspješno smo odradili Ljetnu akademiju 

optometrije koja je  održana u Tkonu (otok Pašman), od 2. do 

12. srpnja, te se pripremamo za 4. optometrijsku konferenciju 

(OCCSEE). Prvi puta Veleučilištu Velika Gorica pridružit će se i 

Europska akademija optometrije i optike (European Academy 

of Optometry and Optics), kao ravnopravan partner 

konferencije.

U ovom, 13. broju našeg Informativnog lista Gaudeamusa 

možete pročitati vijesti sa svih strana, od akcija naših 

studenata optometrije koji su i dalje vrlo aktivni, pa do 

članaka o sudjelovanju studenata i nastavnika VVG-a na 

konferencijama u Bosni i Hercegovini i Nepalu. 

 Na kraju, još jednom svim našim studentima želim 

uspješnu novu akademsku godinu, a polaznicima prvih 

godina da se što brže i bolje snađu na 

Veleučilištu Velika Gorica.

   Vaš dekan
dr. sc. Ivan Toth

Charles Robert Darwin
(Shrewsbury, Shopshire, Engleska, 12. veljače 1809. -

 Downe, Kent, Engleska, 19. travnja 1882.)

engleski je znanstvenik i prirodoslovac. Darwin je autor prve moderne teorije 
o evoluciji živih bića pomoću koncepta razvijanja svih životnih oblika 

procesom prirodnog odabira. Ta teorija je po njemu dobila i naziv darvinizam.
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IT novosti na VVG-u

Europska akademija 
optometrdije i VVG 
zajedno u organizaciji 
OCCSEE-a

Koliko nam prijeti 
opasnost od potresa

Određivanje strateških 
ciljeva 

Nagrađeni 
pobjednici studentskog 
natjecanja

Dobro došli u 
studentske klupe!

“Nisu loša vremena, nego su loši ljudi.”

21 VVG u mreži CONRIS
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Započela je nova akademska godina. S 
novim početkom stigli su i novi studenti.

Prije početka i ove akademske godine prethodili su 
prijave, razredbeni postupci i upisi pa je i ove godine u 
Studentskoj referadi bilo vrlo živo. 

Stigli su novi studenti koji su upisali prvu godinu 
preddiplomskih stručnih studija, a veliki broj studenata je 
nakon završenog preddiplomskog nastavio studiranje na 
nekom od specijalističkih stručnih studija. 

Veliki je interes i ove godine bio za sve studijske 
programe, po kojima je Veleučilišta Velika Gorica drukčije 
od drugih. Naime, Veleučilište Velika Gorica od samih je 
početaka usmjereno na razvijanje studija koji prate naše 
gospodarstvo, pa je stoga i svoje studijske programe 

prilagodilo stvarnim potrebama tržišta rada. 

 Nagrađivanje najboljih
Svjesni smo da najbolje studente treba nagrađivati 

da bi osjetili da su prepoznati, da se njihov trud i veći 
napor u stjecanju znanja i vještina isplati. Zbog toga 
Veleučilište Velika Gorica ima razvijenu proceduru oslo-
bađanja od dijela školarine kao nagradu za one naju-
spješnije. Možemo se pohvaliti da smo ove godine oslo-
bodili dijela troškova studiranja troje studenata koji su 
osvojili visoko drugo mjesto na državnom natjecanju 
najboljih poslovnih prijedloga te smo dali još jednu sti-
pendiju studentici koja je pobijedila na našem nagrad-
nom natječaju.  Na umanjenu školarinu imaju pravo i svi 
studenti koji se bave sportom i koji su članovi nekog od 
brojnih gradskih sportskih klubova.  

Dobro došli u studentske klupe! 
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novi početak
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novi početak

Preddiplomski studiji
Upisi studenata u prvi semestar akademske 2017. 

/2018. godine na preddiplomskim stručnim studijima 
završili su 28. rujna 2017. Veleučilište je ukupno provelo 
četiri razredbena postupka za upis studenta u prvi seme-
star preddiplomskih stručnih studija, od toga tri izravno 
preko Veleučilišta (lipanjski, srpanjski i rujanski upisni ci-
klus) i jedan razredbeni postupak preko Središnjeg prijav-
nog ureda za kandidate koji su polagali državnu maturu.
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stipendist

Tea Ramljak 
osvojila 

stipendiju VVG-a
Kreativnost i ocjene presudne za dobivanje 
stipendije

Tea Ramljak dobitnica je stipendije Veleučilišta Velika 
Gorica u iznosu godišnje školarine preddiplomskog stručnog 
studija, a koju je osvojila na nagradnom natječaju pod nazi-
vom „Osvoji stipendiju VVG-a i započni s karijerom“. Naša je 
dobitnica osvojila stipendiju u konkurenciji od oko 130 kandi-
data. Tea je završila Ekonomsku školu u Velikoj Gorici te je na 
Veleučilištu upisala studij Upravljanje u kriznim uvjetima. 

Inače, natječaj VVG-a bio je objavljen na medijskim plat-
formama 24sata.hr, Jutarnji.hr, Net.hr, Midas mreži portala, 
Google oglasima i Facebook-u. Kandidati su trebali ponuditi 
kreativan odgovor na nagradno pitanje zašto bi baš oni treba-
li osvojiti stipendiju Veleučilišta Velika Gorica. Pri donošenju 
odluke uzimao se u obzir i prosjek ocjena, što je nosilo 50 
posto ukupnih bodova.

Svoj ugovor o studiranju Tea je potpisala u referadi VVG-a. 
Prva joj je čestitala pročelnica Odjela za nastavnu djelatnost 
mr. sc. Tamara Čendo Metzinger.

Čestitamo još jednom Tei i želimo joj sretne godine stu-
diranja na VVG-u! Za svoj kreativan odgovor Tea je ponudila 
sljedeće stihove:

Bok, ja sam Tea,
studentica VVG-a.
Ovo mi je godina prva,
malena ko mrva.
Proći će to brzo,
ako će mi učenje ić niz krzno.
Imat ću najbolje ocjene sve,
da vi pamtite me.
Ne samo kao studenticu vašu,
već kao Medo Mašu.
Da izrastem u čovjeka lijepog,
iako mi je i ovih 180 cm prijeko!
Ovu pjesmu pišem vama
jer ste vi prva nada!
Vi da platite studij a ja da novce drugima nudim.
Šalim se samo, moram malo.
Voljela bi proputovat svijet,
imat krila kao ptica za let.
Upoznat kulture druge,
vidjet uživo zebrine pruge.
Dati žirafama jesti,
ako treba i ulice mesti!
Voljela bi gledat Lijepu našu iz zraka,
da i ja ponekad ostanem bez daha.
Naša zemlja ima puno ljepota,
ne vidjet ih bila bi grehota.
Ne molim vas puno,
samo vam šaljem ljubavi puno!
Imajte strpljenja za sve nas,
dar je to vaš!
Učit ću često, uz posao neće biti teško.
Hvala što ste pročitali pjesmu moju,
nadam se da sada imate volju bolju!
Hvala i za natječaj ovaj, ipak nešto poslati se mora.
Hvala još jednom, vidjet ćemo se često tjedno!



8

studentske aktivnosti

Dekan Veleučilišta dr. sc. Ivan Toth, prof. 

v. š. nagradio je umanjenim troškovima 

školarine Mateu Sučec, Adnana Hodžića 

i Tomislava Cara, studente studija 

održavanja računalnih sustava. 

Vrijednost nagrade iznosi 3. 500 kuna za 

svakog našeg studenta.
Nagrada Veleučilišta uslijedila je nakon što su 

Matea, Adnan i Tomislav osvojili drugo mjesto na ovogo-
dišnjem regionalnom studentskom natjecanju u rješava-
nju stvarnih poslovnih slučajeva – Case Study 
Competition (CSC) u organizaciji eSTUDENT-a.

Podsjetimo da su se naši studenti natjecali u konku-
renciji od oko 1 500 studenata te je njihov uspjeh time 
još veći. Mentorica im je bila mr. Mirela Karabatić, v. pred., 
dipl. oec.

Veleučilište svoje studente i na ovaj način želi pota-

knuti da svoja znanja pokušaju implementirati i u stvarne 
projekte. Nagrađenim studentima to je uspjelo, a mi im 
želimo i dalje puno uspjeha, kako na studiju tako i u 
svemu drugome što rade.

Vjerujemo da je ova dekanova Odluka o dodjeli 
nagrade spomenutim studentima dodatna motivacija i 
dokaz da se trud i rad ipak isplati. 

Nagra�eni 
pobjednici studentskog natjecanja

Matea, Adnan i Tomislav
osvojili su drugo mjesto u konkurenciji

1 500 studenata
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studentske aktivnosti

„Oslobođenje od dije-
la školarine meni prvenstve-
no predstavlja veliku moti-
vaciju da se nastavim dalje 
truditi, da se i dalje uključu-
jem u razne projekte i natje-
canja te da dam sve od sebe 
u svakom segmentu života. 
Isto tako, ovo nam je doda-

tan vjetar u leđa 
jer vidimo da se 

rad i zalaganje cijeni te da se 
za dobro obavljen posao 
dobije priznanje. A na kraju 
to nam je i veliko financijsko 
olakšanje koje nam olakšava 
da s manje stresa i optereće-
nja prođemo kroz ovaj se-
mestar.“ 

„Oslobađanje od dijela školarine mi puno znači, 
veoma sam zahvalan i zasigurno će mi biti od velike po-
moći jer nije lako odvojiti toliki novac za školarinu nama 
studentima pored ionako visokih životnih troškova, naro-
čito zato što još nemamo stalna primanja.“ 

„Nagrada Veleučilišta u obliku smanjenja troškova 
studiranja je jedan od načina poticanja studenata da 
ulože više truda u izvannastavne aktivnosti te si time 
osiguraju više slobodnog vremena za učenje ili u našem 
slučaju završavanje 3. godine studija koja je ispunjena 
obvezama (npr. stručna praksa)“. 

Matea Sučec

Adnan Hodžić Tomislav Car
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civilna zaštita

Savjetodavno povjerenstvo osnovala je 
Državna uprava za zaštitu i spašavanje 
(DUZS) 

Voditelj Savjetodavnog povjerenstva za strateški 
razvoj sustava civilne zaštite dekan VVG-a dr. sc. Ivan Toth 
na prvom je sastanku, održanom na Veleučilištu Velika 
Gorica, istaknuo važnost određivanja strateških ciljeva 
sustava civilne zaštite. Osim toga, dekan Toth je rekao  
kako cijeli sustav civilne zaštite treba funkcionalno ustro-
jiti. S time se složio i ravnatelj Državne uprave za zaštitu i 
spašavanje Dragan Lozančić te je naglasak stavio na neka 
ključna pitanja na koje se moraju pronaći odgovori. Neka 
od njih su kako treba izgledati sustav civilne zaštite i u 
kojem će se smjeru ići. Pri tome Lozančić posebno nagla-
šava važnost suradnje i partnerstva. Igor Milić iz DUZS-a 
ukratko je naveo glavne faze u procesu izrade nacrta 
Strategije i naveo osnovna područja analize među koji-
ma prvo mjesto zauzima vatrogastvo te je posebno iz-
dvojen  segment osposobljavanja. 

Sastanak Savjetodavnog povjerenstva za strateški  

Odre�ivanje strateških ciljeva
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civilna zaštita

U raspravu su se uključili i članovi Povje-
renstva: dr. sc. Zvonko Orehovec, dr. sc. Marin-
ko Ogorec,  dr. sc. Željko Dobrović i dr. sc. Robert 
Mikac, koji je ukazao na potrebu da Državna upra-
va za zaštitu i spašavanje i dalje ostane samostalno 
upravljačko tijelo koje upravlja i odgovara za cjelo-
kupnu provedbu sustava civilne zaštite. 

Dr. sc. Zvonko Orehovec smatra kako DUZS 
treba raditi na operativnoj razini, dok bi definirana 

skupina iz Savjetodavnog po-
vjerenstva trebala preuzeti 
stratešku analizu sustava civil-
ne zaštite. Dr. sc. Marinko 
Ogorec je rekao kako se radi o 

velikom suštinskom problemu, a to je nefunkcioniranje 
kompletnog sustava civilne zaštite. Dodao je, među osta-
lim, i kako treba doći do strukturiranja vatrogastva na 
nacionalnoj razini kao i do institucionalizacije i komerci-
jalizacije Hrvatske gorske službe spašavanja. Dr. sc. Željko 
Dobrović je istaknuo  nelogičnosti u postojećoj Strategiji  
nacionalne sigurnosti Republike Hrvatske, a koja pokriva 
i područje civilne zaštite. -Strateški ciljevi navedeni u 
strategiji su dijelom nedorečeni, tako i cilj „dostizanje 
najvišeg stupnja sigurnosti i zaštite stanovništva te kritič-
nih infrastruktura“, koji se odnosi na sustav zaštite i spaša-
vanja. Ovaj cilj treba razložiti na dvije cjeline: stanovništvo 
i kritične infrastrukture. „Najviši stupanj sigurnosti i zaštite 
stanovništva“ je semantički drukčiji pojam od pojma
„najviši stupanj sigurnosti i zaštite kritičnih infrastruktura“. 
Ovo ukazuje na potrebu jasne definicije pojmova (rječnik 
pojmova) koji se koriste u području nacionalne sigurnosti. 
Ovaj rječnik pojmova trebao bi biti sastavni dio strategije 
nacionalne sigurnosti. -, pojasnio je Dobrović 

Na sastanku je bio i zamjenik ravnatelja Državne 
uprave za zaštitu i spašavanje Stjepan Huzjak. 

 razvoj sustava civilne zaštite

Strategija nacionalne sigurnosti je krovni strateški dokument iz kojeg
   Državna uprava za zaštitu i spašavanje treba prepoznati

  smjernice daljnjeg razvoja sustava zaštite i spašavanja

Dekan 
Ivan Toth 
i ravnatelj 
DUZS-a 
Dragan 
Lozančić
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udruga kriznog menadžmenta

Udruga kriznog menadžmenta objavila je 
 procjenu rizika od potresa za hrvatske gradove

Predsjednik Hrvatske udruge kriznog menadžmen-
ta, koja je registrirana na Veleučilištu Velika Gorica, Igor 
Magdalenić, gostovao je u Dnevniku HRT-a. Povod je bio 
objavljena procjena rizika i ranjivosti od potresa za četiri 
hrvatska grada: Zagreb, Rijeku, Split i Dubrovnik.

Izrađene su, naime, ukupno 42 karte koje se odnose 
na pregledne karte analiziranog područja, obilježja i pro-
metnu infrastrukturu, detaljne karte seizmičkog rizika za 
stanovništvo, materijalna dobra i prometnu infrastrukturu. 
Nadalje, obrađeni su sekundarni rizici kao što je aktivacija 
klizišta ili erozija terena, kao i rizik od poplave na području 
Grada Zagreba. Procijenjeno je i vrijeme pristupa žurnih 
službi nakon potresa, evakuacijski putevi za građane te su 
predložene lokacije u mjerama smanjenja rizika.

Inače, Hrvatska udruga kriznog menadžmenta oku-
plja nastavnike, bivše i sadašnje studente VVG-a te u po-
sljednje vrijeme bilježi ogromne uspjehe. Copernicus 

program Udruzi je ustupio alate kriznog menadžmenta 
daljinske detekcije satelitskih sustava, a Udruga se poveza-
la i sa sličnim organizacijama na svjetskoj razini s kojima 
razmjenjuje podatke i različite metodologije kriznog me-
nadžmenta. Osim toga, kako nam je ispričao predsjednik 
Magdalenić, inače student VVG-a, Udruga je ušla u 
Research & Innovation program Europske komisije.

“Obzirom na visoki rizik od potresa gdje Republika 
Hrvatska spada među najugroženije države Europe, 
Hrvatska udruga kriznog menadžmenta izradila je aktiva-
ciju Copernicus Emergency Management Service-a za 
korištenjem satelitskih sustava daljinske detekcije u pot-
pori izrade procjene rizika i ranjivosti od potresa visoke 
pouzdanosti najugroženijih hrvatskih gradova: Zagreba, 
Rijeke, Splita i Dubrovnika”, ističu iz Udruge.

Koliko nam prijeti opasnost od potresa

“Obzirom na visoki rizik od potresa gdje Republika Hrvatska spada 
među najugroženije države Europe, Hrvatska udruga kriznog 

menadžmenta izradila je aktivaciju Copernicus Emergency 
Management Service-a za korištenjem satelitskih sustava daljinske 

detekcije u potpori izrade procjene rizika i ranjivosti od potresa 
visoke pouzdanosti najugroženijih hrvatskih gradova: Zagreba, 

Rijeke, Splita i Dubrovnika”, ističu iz Udruge.

Predsjednik Magdalenić i glasnogovornica 
Udruge Dijana Regvar
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aktivnosti

Veleučilište Velika Gorica bit će krajem listopada 
domaćin sjednice Gospodarsko-socijalnog vijeća 
Zagrebačke županije. U radu Vijeća na ovoj je sjednici na 
sudjelovanje pozvano i Veleučilište Velika Gorica. Naši će 
nastavnici članovima Gospodarsko-socijalnog vijeća 
predstaviti rad službe civilne zaštite, kao i Centar za kari-
jere VVG-a, a sve u nastojanju što boljeg povezivanja 
našeg obrazovnog sustava i gospodarstva. 

Inače, Gospodarsko-socijalno vijeće u Zagrebačkoj 

Projekt EU CIRCLE financiran je sa 7,3 
milijuna eura iz EU programa Obzor

TV ekipa HRT-ove emisije Vodič kroz EU fondove sni-
mila je prilog o projektu EU Circle u kojemu sudjeluje i 
Veleučilište Velika Gorica. Projekt su predstavili pomoćnik 
dekana za međunarodnu suradnju Alen Stranjik, voditelj 
projekta ispred Veleučilišta Velika Gorica, Nenad Petrović, 
stručni suradnik na projektu i Ana Radman, administratori-
ca.  

-U projekt smo se uključili jer Veleučilište Velika Gorica 
od 2005. godine provodi studij Upravljanje u kriznim uvjeti-
ma a sam projekt ukazuje na važnost otpornosti kritične 

f

Snimanje emisije 
Vodič kroz EU fondove na VVG-u

Snimanje emisije 
Vodič kroz EU fondove na VVG-u

infrastrukture. Tome podučavamo i naše studente jer smo 
jedina visokoobrazovna ustanova koja se bavi kriznim 
upravljanjem i kriznim menadžmentom. Projekt u kojemu 
sudjeluje 21 partner, ima veliki značaj za našu ustanovu. 
Širimo i mrežu partnera za budućnost jer na taj način pove-
ćavamo mogućnosti za razmjenu studenata i ostvarivanje 
novih zajedničkih ciljeva. Naš je cilj izgraditi centar izvrsnosti 
u kriznom upravljanju. Ovim projektom želimo doprinijeti 
gospodarstvu i krajnjim korisnicima na način da razvijemo 
softver koji će omogućiti simulaciju kriznih stanja. S dobive-
nim programskim rješenjima moći ćemo simulirati stanje u 
bilo kojem gradu u Hrvatskoj i na taj način sanirati moguće 
posljedice-,ispričao je HRT-ovim novinarima pomoćnik de-
kana za međunarodnu suradnju Alen Stranjik, voditelj EU 
projekta ispred Veleučilišta Velika Gorica.

Podsjećamo da projekt EU CIRCLE, financiran s oko 
7,3 milijuna eura iz EU programa Obzor, tijekom 36 mjeseci 
provedbe okuplja 21-og partnera iz 9 članica Europske 
unije. Republiku Hrvatsku predstavljaju 3 institucije: Državna 
uprava za zaštitu i spašavanje, Državni hidrometeorološki 
zavod i Veleučilište Velika Gorica, koji su u projekt uključeni 
zbog znanja u zaštiti kritične infrastrukture i procjeni rizika 
od katastrofa te iskustva u kriznom upravljanju.

VVG domaćin sjednice 
GSV-a Z agrebačke županije

županiji osnovano  je 2002. godine, temeljem Sporazuma 
o osnivanju Gospodarsko-socijalno vijeća i drugim oblici-
ma socijalnog partnerstva u Republici Hrvatskoj radi us-
postave i razvitka tripartitnog dijaloga, a s ciljem zaštite i 
promicanja gospodarskih i socijalnih prava, odnosno in-
teresa poslodavaca i radnika, usklađenog vođenja gos-
podarske, socijalne, porezne i razvojne politike na po-
dručju Županije te razmatranja ostalih pitanja od zajed-
ničkog interesa socijalnih partnera. 
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očna optika

Veleučilište Velika Gorica i ove godine organizira 
posjet 8. studentskoj optometrijskoj konferenciji koja će 
se održati u Brnu (Češka Republika).  Na konferenciji će 
aktivno sudjelovati i naši studenti, jedan s izlaganjem, 
dok će četiri naše studentice imati poster prezentaciju. 

Knjižnice grada Zagreba, Essilor i Veleučilište Velika 
Gorica po prvi puta ove godine zajedno su se uključili u 
akciju povodom obilježavanja Svjetskog dana vida. 
Studentice treće godine stručnog studija optometrije 
Marina Milaković i Monika Čamić vršile su mjerenje vidne 

Konferencija u Brnu
Studentsko putovanje je planirano za razdoblje od 18. do 
20. listopada 2017. godine. Osim sudjelovanja na konfe-
renciji, planiran je i posjet Medicinskom fakultetu u Brnu 
na kojemu se provodi studij optometrije (Masaryk 
University). 

Studenti očne optike 
u akciji besplatne provjere vida

oštrine na Visiotestu svim posjetiteljima raznih knjižnica u 
gradu Zagrebu. Kako se Svjetski dan vida obilježava sva-
kog drugog četvrtka u listopadu tako i ova akcija završa-
va na taj dan - 12. listopada 2017. godine u Nacionalnoj i 
sveučilišnoj knjižnici u Zagrebu. 
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Najave

Sa željom da zajedno 
ojačaju optometriju 
u Europi i svijetu, 
Veleučilište Velika 
Gorica i European 
Academy of 
Optometry and Optics 
(EAOO) usuglasili su 
se oko organizacije 
zajedničke 
Optometrijske 
konferencije.

U organizaciju 4. optometrijske konferencije 
(OCCSEE) Veleučilištu Velika Gorica pridružit će se i 
Europska akademija optometrije i optike (European 
Academy of Optometry and Optics), kao ravnopravan 
partner. Konferencija će se održavati pod zajedničkim 
sloganom  Optometry and Optics for Better Vision, a 
okupit će predavače i sudionike iz 20-ak zemalja 
Europe i svijeta

 Podsjetimo da je 2012. godine održana I. opto-
metrijska konferencija srednje i jugoistočne Europe na 
kojoj se okupilo 424 sudionika iz 19 zemalja Europe. 
Po prvi puta u Europi na jednom mjestu okupili su se 
stručnjaci iz područja očne optike, optometrije i oftal-
mologije. 2014. godine je održana jednako uspješna II. 

optometrijska konferencija 
koja je s 378 sudionika iz 20 
zemalja nastavila razvijati 
kontinuitet cjeloživotnog 
usavršavanja u području opti-
ke i optometrije. Sve dosa-
dašnje konferencije održane 
su u organizaciji Veleučilišta 
Velika Gorica koje je jedina 
visokoškolska ustanova u 
Republici Hrvatskoj koja pro-
vodi studij optometrije. 

Projekt OCCSEE ima veli-
ki značaj za daljnji razvoj opti-
čarske i optometrijske struke 

u regiji srednje i jugoistočne Europe. Veleučilište Velika 
Gorica se kroz organizaciju međunarodne stručno 
znanstvene konferencije OCCSEE 2012, 2014 i 2016 
pozicioniralo vrlo visoko uz europske eminentne insti-
tucije i time omogućilo kontinuirani transfer znanja iz 
najrazvijenijih europskih zemalja. Najveću korist iz 
ovog transfera znanja imaju sudionici konferencije – 
optometristi, očni optičari, oftalmolozi, studenti budu-
ći optometristi te gospodarstvenici i tvrtke u važnoj 
ulozi logističke potpore optometrijskoj i optičarskoj 
struci. Glavni cilj konferencije je prijenos znanja na 
mlađe generacije optičarske i optometrijske struke is-
korištavanjem velikog potencijala i iskustva svjetskih i 
europskih priznatih i dokazanih stručnjaka.

Europska akademija optometrije i 
VVG zajedno u organizaciji OCCSEE-a

u Puli od 11. do 13. svibnja 2018. godine
u hotelu Park Plaza Histria

Konferencija će se održati
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druga ljetna akademija optometrije

Veleučilište Velika Gorica i ove je godine 
organiziralo Ljetnu akademiju 
optometrije koja je  održana u Tkonu 
(otok Pašman), od 2. do 12. srpnja 2017. 

Sudionici Ljetne akademije aktivno su sudjelovali 
na predavanjima i radionicama kao što su: Perimetry, Dry 
eye: clinical and commercial aspect of dry eye pacients, 
Documentation and description of ocular findings, A 
closer look to contact lens care – ingredients and their 
functions, Presbyopia SCL- possibilities, Introduction to 

the binocular vision examination for non – strabismic 
patients, Introduction to examining children, Color Vision 
Defects and their Correction with Chromagen Lenses, 
Binoptometer – Screening and Examination of Basic Eye 
Visual Functions, Anterior eye cases in optometric practi-
ce, Essilor predavanje i Oktal Pharma predavanje.

Akademija je ugostila vrhunske predavače: 
Sebastian Marx (JENVIS Research Institute, Jena), 
Evgenia Karadineva-Marx (Jenalens Kontaktlinsenstudio 
GmbH, Jena), Matjaž Mihelčič (Veleučilište Velika Gorica), 
John Siderov (Anglia Ruskin University, Cambridge), 

Nova znanja, 
vještine, ali i nova prijateljstva

       Zahvaljujemo našim sponzorima Essiloru i Oktal Pharmi, bez    



13/2017

17

druga ljetna akademija optometrije

Pavel Beneš (Masaryk University, Brno), Petr Vesely 

(Masaryk University, Brno), Dominique Meslin (Essilor 

Academy, Pariz).

Ljetna akademija 2017. pokazala je da optometristi 

mogu raditi s istim standardom bez obzira odakle dolaze. 

Polaznici su bili iz različitih zemalja: Bugarska, Češka, 

Slovenija, Hrvatska, a službeni jezik je bio engleski. Svi su 

bili zadovoljni stečenim znanjima i vidjelo se koliko je 

važno razmijeniti iskustva, znanje i praksu. Svaki sudionik 

dobio je 3 ECTS boda za pohađanje Ljetne akademije. 

Osim stečenih novih znanja i vještina iz područja opto-

metrije, stečena su i mnogobrojna prijateljstva zbog 

čega je ova Ljetna akademija bila još produktivnija na 

zadovoljstvo svih naših polaznika. 

   kojih ova Ljetna akademija optometrije ne  bi bila toliko uspješna. 
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student na prvom mjestu

Office365
I ove godine svim studentima, nastavnicima i dje-

latnicima omogućeno je korištenje punog paketa 
Office365 usluge. Office365 usluga omogućuje instalaci-
ju Office paketa na pet uređaja svakom korisniku. Sam 
postupak instalacije je vrlo jednostavan i od korisnika 
zahtjeva vrlo malo interakcije. Osim instalacije Office pa-
keta, svim studentima omogućeno je korištenje elektro-
ničke pošte Veleučilišta Velika Gorica tijekom cijelog stu-
diranja te i nakon studiranja za članove Alumni kluba. 

Svaki korisnik na raspolaganju ima 1 TB u oblaku 
gdje može pohraniti veliku količinu podataka i iste dijeliti s 
kolegama što omogućuje jednostavniju kolaboraciju s 
kolegama i profesorima. Ove godine po prvi puta je kroz 
nastavu informatike, kao pilot projekt, provedena edukaci-
ja prve generacije studenata studija Očna optika o korište-
nju same usluge te se može reći da je edukacija polučila 
sjajne rezultate. Sama usluga je odlično prihvaćena, a stu-

denti su vrlo brzo uvidjeli dostupne mogućnosti koje će 
im olakšati studiranje. Nadalje, u tu svrhu studentima je 
omogućena i socijalna mreža Yammer kako bi lakše gru-
pno surađivali i razmjenjivali znanja, iskustva i razmišljanja. 
Osim navedenog, putem socijalne mreže olakšano je i 
grupno dijeljenje nastavnih materijala.

Besplatni bežični pristup 
internetu (Eduroam WIFI )

 Kako bi naši studenti u prostorima VVG-a lakše pristupa-
li internetu, značajna sredstva su uložena u opremanje 

objekata uređajima za bežično spajanje na internet. 

Kako bi se studenti spojili na internet (Eduroam) moraju 
učiniti sljedeće:Konfigurirati svoj uređaj putem http://in-
staller.eduroam.hr/HomeOrg/vvg.hr/index.php
Povezati se s bežičnom mrežom  naziva eduroam
Unijeti svoje AAI@EduHr korisničko ime i lozinku

Ispisno rješenje
Od akademske godine 2017./2018. studentima je 

omogućen i povoljan ispis nastavnih materijala korište-

IT novosti na VVG-u
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njem dostupnog uređaja za ispis koji se nalazi u novoj 
zgradi pored javnih računala.

Svoje nastavne materijale studenti mogu ispisivati 
s bilo kojeg uređaja korištenjem studentske iskaznice 
Xic-a, te AAIeduHr korisničkog računa, istog onog koje-
mu pristupaju svim uslugama i servisima kao što su: 
Office365, Gaudeamus, Pretinac, Eduroam, računalima u 
računalnim predavaonicama te javnim računalima. 

Sam postupak korištenja usluge ispisa nalazit će se 
iznad samog uređaja za ispis na posteru s uputama, te na 
internet stranicama Veleučilišta.

Studenti će bonove moći kupiti u studentskom 
klubu Gaudeamus u anuitetima od 10, 20 i 50 kn. 

Korištenje računala
Svakom početku akademske godine predstoje ve-

liki zahvati na informacijsko-komunikacijskoj infrastruktu-
ri Veleučilišta kako bi studentima omogućili pristup naj-
novijim tehnologijama i zadnjim verzijama operativnih 
sustava, sve s ciljem što bolje pripreme za tržište rada. 
Studentima je omogućeno korištenje svih računala po-
moću jednog korisničkog računa (AAIEduHr) a koji im 
omogućuje dostupnost vlastitih podataka generiranih 
tijekom nastave u svim predavaonicama. 

E-učenje

 U očekivanoj strategiji e-učenja očekuju se značajni 
pomaci u fleksibilnosti pri učenju na pojedinim predmeti-
ma i studijima. Ovime se želi pomoći studentima koji nam 
dolaze iz dalekih krajeva, ili jednostavno nisu u mogućno-
sti prisustvovati tradicionalnom načinu učenja uslijed po-
slovnih i privatnih obveza, na način da su im izvršenja 
obaveza omogućena i putem sustava za e-učenje.

Pripremio 
Odsjek za informatičku podršku

Kako bi studenti mogli učiti s bilo kojeg mjesta s kojeg imaju pristup internetu, intenzivno
 se vode i edukacije nastavnog kadra o korištenju sustava za elektroničko učenje Gaudeamus.
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erasmus+

Azra Kulenović, referentica u Studentskoj službi 
Fakulteta za kriminalistiku kriminologiju i sigurnosne studije 
Univerziteta u Sarajevu, koja administrativne poslove veza-
ne za studente obavlja već 22 godine, došla je u sklopu 
Erasmus+ programa za nenastavno osoblje na Veleučilište 
Velika Gorica

U sklopu svog boravka Azra je upoznala sistem rada u 
našoj Studentskoj referadi. „Nema tu puno različitosti u 
samom procesu rada. I jedni i drugi želimo pomoći studenti-
ma. Objema našim ustanovama to je primarni cilj i nema tu 
bitnih razlika. Ipak, ono što bih možda izdvojila kao poseb-
nost je vaša otvorenost prema studentima i naravno da uvi-
jek ima stvari koje možemo jedni od drugih naučiti. Smatram 
da je upravo u tome vrijednost Erasmus programa koji otvara 
mogućnosti razmjene iskustava te primjenu dobrih praksi u 
vlastite sustave. Doista sam zadovoljna posjetom Veleučilištu, 
djevojke u referadi su iznimno susretljive te su mi pokušale 
objasniti sve, bez obzira na obujam posla koji obavljaju jer su 
i kod vas u tijeku upisi. Odlazim s jednim novim lijepim isku-
stvom i zahvaljujem svima na Veleučilištu Velika Gorica-, rekla 
je Azra kojoj je ovo prvo Erasmus iskustvo.

Hi, I’m Ondřej Policar 
from Prague

 I study the last year of study program Optics and 
Optometry on Czech Technical University. I applied for 
an Erasmus program and I chose Veleučilište Velika 
Gorica because it is possible to study in English there and 
syllabus is pretty similar. I’m really happy that I can study 
there - people in the school are really kind and always 
help me when I need it. Agreement between our 
Universities is bilateral - that means You can go study to 
Prague. I think that even there are people really kind and 
Erasmus is really great program. I still feel the language 
barrier but in time my English and maybe even Croatian 
will improve. If you have any question about studying in 
Prague, about optometry in Prague or just want to speak 
a little bit, don’t hesitate to contact me.

Contact- FB: Ondřej Policar, Whatsupp: +420 777 
273 007

Odlazim s novim lijepim iskustvom

Strani studenti na Erasmus razmjeni

Ondrej je na zadnjoj godini 
studija Optika i Optometrija na češkom 

Tehničkomsveučilištu. Prijavio se  za Erasmus program i odabrao 
Veleučilište Velika Gorica zbog mogućnosti studija na engleskom 

jeziku. Ondrej ističe da postoji jezična barijera ali se sve bolje snalazi 
te nudi kontakt za sve one koji bi više željeli doznatii o 

studiranju u Pragu. 
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Hi, my name’s Ben and I study Security Management 
in Finland. I chose to study Crisis Management at Velika 
Gorica UAS because it is an extremely interesting and 
valuable field to be educated in. I’m finding Zagreb to be 
a very pleasant, vibrant and bustling city with plenty to 
see and do. I look forward to the rest of my exchange.

Hi! I am Jonna and I come from Finland where I 
study Security Management. 

I wanted to come to Croatia because of the nature, 
new experiences and the studies sounded interesting 
since we don’t have Crisis Management in Finland. So I 
am ready to tell tales about Finland if you are interested! 

Na Artesis Plantijn 
University College Antwerp 
u Antwerpenu u Belgiji 
održan je početkom srpnja 
2017. godišnji sastanak 
CONRIS mreže. Radi se o 
mreži visokih učilišta s 
područja Europe koja izvode 
studije u području sigurnosti 
i kriznog menadžmenta. 
Veleučilište Velika Gorica 
član je CORNIS-a od studenog 2016., a na sastanku 
je, kao naša predstavnica, sudjelovala Marina 
Črnko, pred., struč. spec. ing. admin. chris.

Na sastanku u Antwerpenu razgovaralo se o 
do sadašnjim rezultatima rada mreže, aktualnim i 
budućim projektima te mogućnostima suradnje i 
razmjene studenata i nastavnika u okviru Erasmus 
mobilnosti. Za VVG su dogovarane mogućnosti 
razmjene s Avans University of Applied Sciences i 
Saxion University of Applied Sciences iz 

Hi, my name’s Ben 

Ben je iz Velike Britanije, ali studira u Finskoj. 
Na Veleučilištu u Velikoj Gorici sluša predavanja 

na studiju upravljanja u kriznim uvjetima. Zagreb 
mu se sviđa, a vjerujemo 

i Velika Gorica. 

Hi! I am Jonna

Jonna dolazi iz Finske 
gdje studira upravljanje sigurnošću. 

U Hrvatsku je, među ostalim, došla zbog novih 
iskustava i studija

 upravljanja u kriznim uvjetima.

 Erasmus vijesti

VVG u mreži CONRIS

Nizozemske, Wszechnica Polska Warszawa iz 
Poljske i Universitat Autónoma de Barcelona iz 
Španjolske. U CONRIS mreži sudjeluje i partnersko 
visoko učilište Laurea-ammattikorkeakoulu Vantaa 
iz Finske s kojega nam u zimskom semestru u 
okviru Erasmus razmjene dolaze dva studenta na 
studij Upravljanje u kriznim uvjetima.

Ove godine sastanak se održao u sklopu 
CONRIS ljetne škole, a sljedeća CONRIS ljetna 
škola, na koju će se moći prijaviti i studenti VVG-a, 
održava se u Portsmouthu, Engleska.
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rubrika

O Nepalu, zemlji koja se često u medijima 
pojavljuje kao egzotična destinacija u koju 
uglavnom idu avanturisti, nikada nisam 
razmišljao kao mogućem odredištu svog 
putovanja. Stoga sam bio neobično 
uzbuđen kada sam dobio obavijest da sam 
ušao u uži krug ljudi koji se mogu prijaviti 

za sudjelovanje na radionici Ujedinjenih 
naroda o primjeni globalnih navigacijskih 
satelitskih sustava koja je planirana u 
Kathmanduu (Nepal).

Skupio sam tako krajem prošle godine potrebnu 
dokumentaciju, pomno uljepšao svoj životopis nekim 
manje bitnim detaljima koji bi, ipak, mogli donijeti koji 

Siromašna zemlja ljubaznog naroda
Putopis iz Nepala/ iz pera Nenada Sikirice, mag. ing. el. 

U gradu Bhaktapuru Durbar square
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dodatni bod i sve poslao u zadanom roku. Iskreno, znajući 
koliki je interes, nisam se baš previše nadao i kako je vrije-
me prolazilo, pomalo sam već prebolio neuspjeh. No, po-
četkom studenoga dobio sam dopis da sam izabran u 
grupu sretnika koji će sudjelovati na radionici u Nepalu. 
Pomoglo je to što sam već bio na UN konferencijama i 
radionicama, što imam desetak objavljenih radova iz pod-
ručja globalnih navigacijskih satelitskih sustava (GNSS-a), 
pišem doktorsku disertaciju baš iz područja pouzdanosti 
korištenja GNSS aplikacija u kriznim situacijama, ali mislim 
da je prevagnulo to što sam bio spreman sam platiti put.

A tko ne bi odvojio 600 eura za 
tjedan dana u Nepalu ?!

Od prvog trena bila je to avan-
tura. Najbliže veleposlanstvo gdje 
mogu dobiti vizu je u Švicarskoj, pa 
sam izračunao da mi je jeftinije po 
vizu avionom otići u London. 
Naravno, postoji mogućnost i aplici-
ranja za vizu putem interneta, no 
neki su imali neugodna iskustva s 
time, jer vam nitko ne garantira da 
ćete tu vizu i dobiti. Naravno, i ovi u 
Londonu baš nisu bili sigurni da li će 
to riješiti u dan-dva ili trebam duže 
ostati. Na kraju se odlučih za internet 
varijantu u kojoj za pola traženih po-
dataka nisam uopće znao što se traži. 

Tu nam je puno pomogao UN-ov čovjek iz organizacij-
skog odbora, koji je bio bezgranično kooperativan e-ma-
ilom i koji mi je savjetovao što treba upisati. 

I tako sam kupio kartu i poletio za Kathmandu, ne 
znajući hoću li proći carinu ili ne. Ponio sam sa sobom 
sve što mi je bilo tko savjetovao da trebam imati da bih 
mogao dobiti vizu. Srećom, po slijetanju na nešto što ima 
piste i neku zgradicu koju zovu aerodromom uspio sam 
među prvima doći do neke kućice gdje sam saznao da je 
dobro to što sam aplicirao preko interneta, jer inače ne 
bih mogao dobiti vizu, ali da to ništa ne znači, već da sve 
trebam opet ispočetka. Srećom, ponio sam sve moguće 

Ah da, radionica. Skoro je ne spomenuh. Klasična priča kao i bilo gdje drugdje. Sedamdesetak ljudi iz 35 zemalja 
sa svih kontinenata raspravlja o budućnosti satelitskih sustava. Glavnu riječ uvijek vode Amerikanci, Rusi, Japanci, 
Britanci, Kinezi… koji žele usmjeriti zaključke u njima odgovarajućem smjeru, a mi ostali sudjelujemo u najboljoj 

namjeri da nešto pomognemo, bez nekih pretenzija. Nakon 5 dana iznošenja najnovijih dostignuća i rasprava donosi 
se dokument koji se šalje na skupštinu UN-a u New York gdje se usvojio kao rezolucija ili kao smjernice za iduću 

godinu. Izuzetno je korisno sudjelovati jer vidiš najnovija dostignuća i znaš u kom smjeru će se kretati razvoj u bližoj 
budućnosti.

Ah, da radionica…
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formate svoje fotografije i uspio je čovjek jednu izabrati 
koja se uklapala u formular, imao sam dovoljno nepalskih 
rupija, jer kartice ne primaju, a ni stranu valutu, te sam 
nakon dva sata ponosno prošao carinske formalnosti. 
Dočekao me je i moj kofer, kao i čovjek koji je bio zadu-
žen za moj prijevoz do hotela.

Eh, taj promet je iskustvo koje treba doživjeti, ali 
jednom u životu je dovoljno. Voze lijevom stranom, no to 
ih ne sprječava da iz čista mira prijeđu na desnu, ne oba-
zirući se što tamo već netko vozi u suprotnom smjeru (na 
početku sam svaki čas zažmirio očekujući sudar), na sto-
tine motora juri posvuda i u svim smjerovima, a pješaci 
su kao glineni golubovi. Pokoji semafor koji vidjeh uglav-
nom više služi za prvenstvo prolaza, jer i kroz crveno se 
prolazi ako se može, a zrak je cijelo vrijeme ispunjen ne-
snosnom bukom truba.

No nakon nekog vremena uočite neke obrasce i 
postaje vam jasna, na prvi pogled nevjerojatna, činjenica 

da u svom tom kaosu gotovo nema 
sudara. Postoje tu nepisana pravila 
kada se tko prestrojava, svaki motor 
daje različite signale trubom, ovisno 
kako obilazi automobile, a i vozači 
su dosta tolerantni i puštaju jedni 
druge, miču se iako ste na njihovoj 
strani ceste….

Smještaj smo imali, kako i pri-
liči, u Radisson hotelu s 5 zvjezdica. 
Naravno, nepalskih zvjezdica. 
Preračunato na uobičajene hotele 
u Europi to bi bilo jedva 3. No, 
mora se priznati da se izrazito trude 
biti na usluzi. Na sve strane vratari 
izašli iz filmova pedesetih godina 
prošlog stoljeća ne daju vam mo-
gućnost da sami otvarate vrata, 
nosite prtljagu…

Prednost kupovanja avionske 
karte vlastitim novcem je što možete doći dan-dva ranije, 
a i ostati dan duže. To sam iskoristio i odmah prvi dan po 
dolasku u hotel sam se osvježio i otišao na recepciju za-
moliti da mi naruče taksi. Nakon nekoliko minuta poku-
šaja objašnjavanja da mi treba taxi i da ne razumijem koji 
tip od četiri ponuđena mi treba, pojavio se neki čovjek 
kojeg mi predstaviše kao hotelskog taksistu. Poslije se is-
postavilo da je to čovjek koji je dobio odobrenje od ho-
tela da na parkiralištu čeka potencijalne putnike. Tada 
sam se prvi puta susreo s činjenicom da u Nepalu nema 
fiksnih cijena i da za sve treba dugotrajno pregovarati. 
Naravno da me je „ogulio“, no meni se činilo da je 15 eura 
povoljna cijena da me cijelo popodne vozi po gradu i 
bude i vozač i vodič. Toliko se oduševio da je tjedan dana 
ispred hotela stajao ispred auta i čekao samo mene - ako 
slučajno zatrebam prijevoz. Svaki puta kad sam izašao iz 
hotela mahao mi je sa smiješkom. Ulaganje mi se više-
struko isplatilo jer je čovjek živa enciklopedija svega i 
svačega o Nepalu.

S taksistom na večeri u lokalnoj birtiji Vodič me odveo u svoj dom

Mesnica na ulici

putopis
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putopis

U Hramu majmuna 
Ljudi u Nepalu su izuzetno ljubazni i susretljivi. Ima 

područja gdje se još osjećaju posljedice građanskog rata, 
no mi smo bili daleko od toga. Nepal je izuzetno siromaš-
na zemlja gdje ljudi zarađuju 3-4 $ dnevno, ako rade, a ne 
radi svaki treći koji bi želio raditi. Nezaposlenost je ogro-
mna. Potres je oštetio veliki broj kuća, ali ljudi i dalje žive 
unutra, jer nemaju gdje drugdje živjeti. Država prvo ob-
navlja znamenitosti kako bi preko turizma dobila novac 
za renoviranje kuća, a to traje.

Obišao sam sve veće znamenitosti Kathmanua 
(grada s gotovo 1,5 miliona stanovnika). Najviše me se 
dojmio Trg Durbar, te Hram majmuna (Swayambhunath 

stupa), gdje dobro morate paziti da vam majmuni ne 
otmu torbicu ili foto aparat. Zahvaljujući svom taksisti 
upoznao sam njegovog prijatelja koji je turistički vodič za 
cijeli Nepal, te sam obišao i neke druge gradove i zname-
nitosti, bio u njegovoj rodnoj kući, vidio dijelove koje tu-
risti ne vide, stajao na mjestu gdje spaljuju mrtve i pepeo 
bacaju u rijeku, bio na trekingu u podnožju Himalaja, 
pekao votku Ruslanu, kuhao vino, bio na seoskoj svadbi, 
posjetio kraljevski grad gdje se snimao film Mali Buda…. 
Uspio sam ih nagovoriti da me odvedu na večeru u re-
storan u kojem oni jedu. Vrlo zanimljivo iskustvo. Grad od 
70.000 stanovnika bez asfalta i rasvjete, na sat i pol od 
mog hotela. I večera u lokalnoj birtiji (čitaj: potleušici bez 
prozora u kojoj je u istoj prostoriji i peć na drva i šank i 
stolovi i čak dvije žarulje koje vise na kablu). Ja sam poča-
stio. Večera za nas troje s pićem koliko smo mogli pojesti 
i popiti koštala me 3 eura. Izuzetno ukusno, puno bolje 
nego u hotelu, no samo ako podnosite ljutu hranu. 

Let iznad Himalaja 
Ipak, sve gore navedeno ne može se mjeriti s isku-

stvom koje je došlo sasvim slučajno. Jedno večer sam u 
svojoj sobi napravio tulum uz viski i vino na kojem su 
bili Amerikanci, Japanci i Englezi. Drugi dan su me 
Amerikanci pitali imam li 195 eura koje bih bio spreman 
utrošiti za pravu stvar. Potvrdih, znajući da oni uvijek 
nešto posebno uspiju dogovoriti. I tako sam dobio mje-
sto u avionu koji su unajmili da obletimo Mont Everest. 
Krenuli smo ujutro u 5.30 iz hotela. Dočekao nas je pri-
jevoz, prošli smo kroz poseban ulaz na aerodrom, sat i 
nešto letjeli i već u 8.45 bili opet u hotelu, a u 9.00 na 
prvom predavanju.

Nezaboravan je to događaj.  Obronci Himalaja su 
neopisivi, a tek vrhovi u rano jutro obasjani suncem. Imali 
smo sreću da je dan bio idealan za let. Čak sam dio leta 
proveo u kokpitu odakle se sve vidi kao na dlanu. 

Vrijeme je proletjelo i došao je trenutak oproštaja 
od te prekrasne zemlje. Nakon boravka u jednoj od najsi-
romašnijih azijskih zemalja povratak je bio preko najbo-
gatije zemlje svijeta – Qatara, gdje sam se zadržao tri 
dana. No, to je neka sasvim druga priča.Pečemo rakiju
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Iz studentskog kuta

Eva Kanižaj, studentica 
upravljanja u kriznim 
uvjetima donosi 
dojmove s konferencije 
u Sarajevu, na koju je 
otišla nakon pozitivnih 
iskustava koje je stekla 
na Međunarodnoj 
zimskoj školi 
 „Korporativna sigurnost 
i zaštita“, održanoj u 
veljači ove godine na 
Bjelašnici.    

Na fakultetu kriminalistike, 
kriminologije i sigurnosnih studija 
u Sarajevu, 5. i 6. listopada održana je 12. međunarodna 
konferencija ,,Crimen Forensis Securitas 2017,, koja je na 
jednom mjestu okupila više od 150 stručnjaka iz regije ali 
i ostalih zemalja Europske unije (Hrvatska, Makedonija, 
Kosovo, Crna Gora, BiH, Srbija, Slovenija, Mađarska, Grčka, 
Velika Britanija, Belgija...). 

Sudionici konferencije, koja je, zajedno s mnogim 
drugim ustanovama, održana i u partnerstvu s Vele-
učilištem Velika Gorica, dobili su jedinstvene informacije 
o trendovima, najnovijim sigurnosnim izazovima (među 
kojima su najveći terorizam, organizirani kriminal i trgovi-
na ljudima) te praksama kojima se ti izazovi mogu u što 
kraćem roku riješiti. S obzirom da sigurnosni izazovi rastu 
iz dana u dan, navedeni sektor ubraja se u najdinamični-
je sektore s velikim potencijalom za ulaganje, rast i popu-

lariziranje. U uvodnom predavanju dekan Fakulteta za 
kriminalistiku, kriminologiju i sigurnosne studije prof. dr. 
Nedžad Korajlić, stručnjak s područja kriminologije, za-
jedno je s drugim stručnjacima u tom području objasnio 
neke važne aspekte informiranja i poboljšanja razine si-
gurnosti putem međunarodne izmjene informacija na 
konferencijama. Na ovoj konferenciji prezentirani su i 
odlični primjeri sigurnosnih rješenja i praksi, a sudionike 
su kroz cijelo događanje vodili profesori FKKSS-a. Za vrije-
me stanke smo mogli iskoristiti priliku za umrežavanje, 
upoznavanje novih ljudi i dijeljenje informacija iz vlastite 
zemlje. 

Važnost konferencije je i u tome što studentima, kao 
i svima koji razmišljaju o sigurnosnim izazovima „otvori oči“ 
i da im otkloni strah od novih izazova. Naime, važno je 

pokazati kako rješavanje sigurnosnih izazo-
va nije lako, ali nije niti nemoguće. Pametni 
smo, vrijedni smo i sposobni, šteta bi bilo 
da sve to propadne ili da naša znanja osta-
nu zakopana i nikada ne iskorištena, zato su 
ove konferencije i namijenjene dijeljenju i 
prikupljanju naših i tuđih znanja.

Najviše me se dojmilo to što je na 
konferenciju došlo mnogo mladih ljudi 
koji su, kao i ja, dali svoj udio znanja u 
svrhu međunarodne suradnje i novih spo-
znaja. Svi sudionici nagrađeni su certifikati-
ma i potvrdama o prisutnosti na konferen-
ciji. 

Eva Kanižaj, UKU, 2. godina

Rješavanje sigurnosnih izazova
nije lako, ali nije ni nemoguće

Eva u drušvu dekana Korajlića (desno) i ministra sigurnosti BiH Dragana Mektića

Na dan otvorenja konferencije zapo vjednik vatrogasne postaje 
Vogošće, Fahri Frlj, poveo je Evu na vatrogasnu intervenciju
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Veleučilište Velika Gorica 
uspješno je provelo veliki 
međunarodni projekt, 
sufinanciran od strane 
Europske unije, koji se 
bavi zdravom i 
odgovornom prehranom 
pod nazivom „Mi jedemo 
odgovorno“ te dobilo 
certifikat. 

Hrana je u središtu naših života 
na mnogo više načina nego što je 
samo dobrobit za naše tijelo te 
mozak koji bez hrane ne mogu nor-
malno funkcionirati. Manje je pozna-
ta činjenica da je način na koji proi-
zvodimo, konzumiramo i trgujemo 
hranom ključ globalnih izazova s kojima se čovječanstvo 
danas susreće. A sve počinje s vlastitim izborom i nekoliko 
pitanja: „Što jedem?“, „Koliko otpada od hrane proizvo-
dim?“, „Na koji način je proizvedena hrana koju konzumi-
ram?“ te „Koji su utjecaji proizvodnje i korištenja hrane na 
ljude i planet?“ 

Provođenjem aktivnosti u sklopu projekta „Mi jede-
mo odgovorno“ obrađene su sljedeće teme: Odgovorna 
prehrana, Otpad od hrane, Prednosti uzgoja hrane u vla-
stitom vrtu, Važnost konzumiranja proizvoda lokalnih 
proizvođača. Ciljevi koji su ostvareni provedbom projekta 

su: razvoj odgovornog ponašanje prema hrani kod stu-
denata te razvoj svijesti o zdravim navikama i održivom 
razvoju budući da naše odluke o hrani izravno utječu na 
stanje ekosustava, biološku raznolikost, smanjenje siro-
maštva te na klimatske promjene. O načinu proizvodnje 
hrane ovisi potrošnja vode i energije, onečišćenje tla, 
očuvanje biološke raznolikosti te očuvanje i kulturoloških 
vrijednosti svake nacije, dok kod konzumacije treba imati 
u vidu količinu i kvalitetu hrane koju unosimo kako bi sa-
čuvali vlastito zdravlje i produljili život. Također treba imati 
na umu da o nama ovisi i zbrinjavanje viškova odnosno 
količina otpad od hrane koji nastaje.

eko

VVG u projektu Europske unije

Mi jedemo odgovorno

JESTE LI ZNALI?
] Plastika i aluminij u prirodi se raspa-

daju 500 godina!

] čovjek je stvorio 6,3 milijardi tona 
plastičnog otpada u proteklih 60 go-
dina

]od ukupne količine ikada stvorene 
plastike danas 2/3 onečišćuje okoliš

]prva PET boca reciklirana je 1977. go-
dine i prerađena u čep

]prva ikad izrađena plastika još uvijek 
se nije razgradila

Eko kutak
 U našem Eko kutku tkanina je zamijenjena plasti-

kom.  Osim za kratki predah i odmor, studente potiče-
mo na razmišljanje o važnosti recikliranja. 
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aktivnosti

Još jedna od aktivnosti Sove VVG-a
Sportsko-rekreativnoj akciji, 5. planinarskom poho-

du “Petrićeva-Puntijarka”,u organizaciji Planinarskog druš-
tva „Zagreb-Matica“ pridružili su se u nedjelju krajem 
rujna pojedini djelatnici i studenti Veleučilišta, koje se uz 
Sovu VVG pridružilo akciji.

Studentice očne optike, Marina, Kristina i Lana mje-
rile su planinarima vidnu oštrinu na Visiotestu i određiva-
le dioptriju na autorefraktometru. S njima su bili i njihovi 

Osvojili smo Sljeme! 

nastavnici Sonja Drugović i Kristijan Pili. Djelatnici Nas-
tavnog zavoda za javno zdravstvo „Dr. Andrija Štampar“ 
provjeravali su tlak sudionicima poslije uspona. I ovom se 
prilikom posebno zahvaljujemo tvrtki Essilor koja je i za 
ovu akciju mjerenja vida i određivanja dioptrije našim 
studentima i nastavnicima ustupila svoje instrumente.

Na Puntijarki je sve sudionike uspona dočekao 
grah, a sve je to ovjekovječio naš Ivica Turčić, uz pomoć 
Kristijana.

Studentice optike Marina, Kristina i Lana 
pokazale su da svoje znanje znaju i primijeniti

Ekipa Crvenog križa mjerila je tlak i šečer u krvi
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info dan za studente

Svake godine Veleučilište organizira Info dan za 
svoje studente kako bi ih upoznali sa 

službama Veleučilišta Velika Gorica, od Studentske 
referade, Ureda prodekana, Odsjeka za kvalitetu pa do 
veleučilišne Knjižnice, Studentskog zbora i Erasmus pro-
grama. 

Info dan Veleučilišta namijenjen je svim našim stu-
dentima, koji tada mogu doznati sve o Erasmusu i mobil-
nosti studenata, nastavnom procesu i predavanjima, 
polaganjima ispita, studentskoj referadi, knjižnici, osigu-
ranju kvalitete, studentskom zboru i sl.

Kako Veleučilište Velika Gorica ima preko 60 vlasti-
tih izdanja knjiga, studenti na Info danu imaju priliku vrlo 
povoljno nabaviti stručnu literaturu. 

Ovogodišnji Info dan održat će se u srijedu 18. listo-
pada 2017. od 10 do 18 sati u novoj zgradi Veleučilišta. 

Info dan za studente

Obilježili smo 
Dan oka i srca

Naši studenti optometrije i suradnici u nastavi 
Sonja Drugović i Kristijan Pili već tradicionalno  sudjeluju 
na obilježavanju Dana oka i srca. Troje studenata je na 
velikogoričkom Tržnom centru radilo provjere vidne oš-
trine na Visotestu i mjerenje dioptrijskih vrijednosti na 
autorefraktometru. 

Svi ispitanici također su naručeni na detaljnu kon-
trolu vida u naš laboratorij na Veleučilištu što će zasigur-
no pomoći studentima treće godine u njihovoj praksi. I 
ovoga puta se zahvaljujemo Essiloru na posuđenim in-
strumentima.

Akcija se održala u suradnji s Domom zdravlja u 
Velikoj Gorici.

Krajem kolovoza DVD Čička Poljana održao je svoj 
2. KUP. 

Natjecanje je bilo organizirano u kategorijama 
djeca i seniori, gdje se natjecalo 19 ekipa djece (ukupno 
190 mališana) i 6 ekipa seniora (60 odraslih).

Zašto o ovome govorimo? Jer su mališani, kako se vidi 
i na fotografijama, nosili majice VVG-a. Naime, Veleučilište je 
prihvatilo dio sponzorstva i osiguralo 20-ak poklon paketa 
za male natjecatelje. Stigla je i zahvala DVD-a Čička Poljana 
koju smo željeli podijeliti sa svima vama. 

 Veleučilište Velika Gorica doniralo je tri računala 
Osnovnoj školi Banija. 

Računala je ravnateljici škole Antoniji Mastelić 
Milanović predao voditelj studija upravljanja u kriznim 
uvjetima dr.sc. Marinko Ogorec. 

Tekst o donaciji VVG-a izašao je i u Karlovačkom 
tjedniku. 

Kompjutori za školarce

Donacije VVG-a

Majice za male 
vatrogasce

Ana Krstić, tajnica DVD-a Čička Poljana
Zahvaljujemo vam se na donaciji prigodnih poklon 

paketa koje smo podijelili našim natjecateljima.
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... jeste li znali...... jeste li znali...
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Izdavač: 
Veleučilište Velika Gorica, 

Zagrebačka ulica 5, 10 410 Velika Gorica

e-mail: info@vvg.hr

tel: 01 6222 501

fax: 01 6251 301

www.vvg.hr

www.facebook.com/veleucilistevg
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Urednica: 
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Informativni list Veleučilišta Velika Gorica

ZAREZ NAPRAVLJEN NA KORI STABLA 
UVIJEK OSTAJE NA ISTOM RAZMAKU OD 
TLA, IAKO STABLO KONSTANTNO RASTE 

OKO 50% LJUDI NA SVIJETU NIKADA NIJE 
OBAVILO TELEFONSKI RAZGOVOR 

KOMARCI IMAJU ZUBE 

POLOVINA LJUDSKE POPULACIJE ZARA–
UJE OKO 5% SVJETSKOG BOGATSTVA 

1926. GODINE NA SVIJETU JE BILO SAMO 
100 TV URE–AJA 

ZA JEDAN KILOGRAM MEDA P»ELE 
MORAJU POSJETITI 4 MILIJUNA 

CVJETOVA I PREΔI PUT 4 PUTA DUÆI OD 
ZEMLJINOG OPSEGA

NAJKRAΔI RAT ODIGRAO SE 1895. 
GODINE KADA SE ZANZIBAR PREDAO 

BRITANIJI NAKON 38 MINUTA 

MRKVA SADRÆI 0% MASTI

MADRID JE JEDINI GLAVNI GRAD U 
EUROPI KOJI NIJE NA RIJECI 

OD NASTANKA MODERNIH OLIMPIJSKIH 
IGARA, 1896. GODINE, SAMO GR»KA I 

AUSTRALIJA SUDJELOVALE SU NA SVIM 
IGRAMA 

JASTOGU JE POTREBNO OKO 7 GODINA 
DA NARASTE I DOBIJE MASU OD 500 

GRAMA 

SVAKA KAP MORSKE VODE SADRÆI OKO 
MILIJARDU ATOMA ZLATA

ALBERT EINSTEIN NIKADA NIJE NOSIO 
»ARAPE

ABRAHAM LINCOLN IMAO JE PROTEZU 
ZA ZUBE OD DRVETA, KAO I VEΔINA 

LJUDI TOG VREMENA

JESTE LI ZNALI?
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